
 

Goedenavond, 

Mijn naam is Marjolein van Goor. Ik ben inwoner van Heiloo. Dit is de eerste keer dat 
gebruik maak van mijn inspreekrecht. Dit is zelfs de eerste keer dat ik überhaupt 
aanwezig ben bij een politieke bijeenkomst. Maar dit onderwerp gaat mij zeer aan het 
hart. Ik zal u vertellen waarom. 

Al zo’n 7 jaar werk ik in de Baafjespolder als vrijwilliger weidevogelbescherming voor 
Landschap Noord-Holland en de agrarische natuurvereniging Water, Land & Dijken. 

In die 7 jaar, heb ik deze polder aan de westkant van het Heilooërbos leren kennen als 
mijn broekzak. Ik heb gezien hoe schitterend deze polder is. Ik de dieren en planten, 
oftewel de bewoners van deze polder goed leren kennen. Ik heb ook gezien hoe 
kwetsbaar het leven hier is. Hoe moeilijk het is voor de dieren en planten om om te gaan 
met de alsmaar veranderen omstandigheden in dit gebied. Ik heb gezien hoe het voor 
hen steeds moeilijker wordt om nog te kunnen overleven. 

Vanavond wil ik u, in een paar minuten tijd, meenemen naar het leven van de bewoners 
aan de westkant van het spoor, in de Baafjespolder, en wat u kunt doen om deze 
prachtige en unieke dieren en planten, die het nu al zo ontzettend moeilijk hebben, te 
laten overleven. 

Een van de meest iconische bewoner van de Baafjespolder is de Grutto, onze nationale 
vogel. Een cognackleurig sierlijke steltloper. Ieder voorjaar komen ze weer uit Afrika. Het 
is tocht van 6000 km, vol barre omstandigheden. Ze vliegen met een snelheid van zo’n 
90 km per uur. Sommige Grutto’s doen het ongelooflijke en vliegen in een ruk naar 
Nederland. Ze tarten hiermee allerlei natuurwetten. Wetenschappers weten nog steeds 
niet hoe Grutto’s dit qua energiehuishouding precies doen. Het is een topprestatie waar 
de renners van de Tour de France nog een puntje aan kunnen zuigen. En als ze hier 
komen, hebben ze slechts 3 dingen nodig: rust, voedsel en een veilige plek om hun 
jongen op te voeden.  

Deze 3 simpele dingen zijn door o.a. intensieve landbouw en toenemende bebouwing in 
dit land steeds minder voorhanden. Het gaat daarom slecht met de Grutto. Zo slecht, 
dat als er niets verandert, er over een tijd geen Grutto’s meer zijn.  

Ook de meeste andere bewoners van de Baafjespolder staan dusdanig onder druk dat 
ze op de Rode Lijst voor bedreigde diersoorten staan. Ik noem er een paar: de knalgele 
Gele Kwikstaart, de vrolijk kwetterende Boerenzwaluwen, de hardwerkende Graspieper, 
de schuwe Watersnip en de spectaculaire Kemphaan met opvallende kraag die op 
toernooiveldjes schijngevechten houdt. Of wat dacht u van de mysterieuze Roerdomp, 
die in het riet van de Baafjespolder woont en het onwaarschijnlijk geluid van een 
misthoorn maakt dat kilometers ver te horen is.  



Samen met collega’s en de boer, hebben we jarenlang hard gewerkt om de bewoners 
van de Baafjespolder te helpen. Dit hebben gedaan door maatregelen te treffen als de 
aanleg van greppel plasdrassen, laat maaien, het plaatsen van eendenkorven en 
scholeksterplateaus. Hierdoor hebben de dieren, en vooral hun jongen, een kans om te 
overleven. 

Maar bedreigingen liggen op de loer. Een belangrijke bedreiging is verstoring. Ik heb 
gezien hoeveel impact dit heeft op deze dieren. Door de Baafjespolder loopt een 
wandelpad, van het Heilooërbos over de dijk richting het Maalwater. In de 15 
aangrenzende hectares is er geen vogel die daar, vanwege de wandelaars, nog durft te 
broeden. Denkt u zich eens in, hoeveel impact een nieuwe weg zal hebben. 

De Baafjespolder is het huis van de Grutto, de Kievit, de Haas, de Hermelijn, de 
Tureluur, van de Kneu en de Rietgors, de Veldspitsmuis en de Kemphaan. Zij kunnen 
nergens anders heen. Er is in de omgeving geen ander huis voor hen. Een nieuwe 
verstoring in de vorm van een weg, zal in dit kleine gebied een gigantische impact 
hebben. Bedenkt u zich eens, hoe het voor u zou zijn, als er door uw huis een weg wordt 
aangelegd. 

Afgelopen juli is de Europese Commissie een inbreukprocedure gestart tegen de 
Nederlandse overheid. Nederland is op basis van de Vogelrichtlijn verplicht om 
weidevogels én hun leefgebieden te beschermen. Al decennia lang komt Nederland 
deze verplichting niet na. Ik hoop dat u wèl de moed heeft om niet de gemakkelijkste of 
goedkoopste keuze te maken, maar om uw verplichting naar de inwoners van de 
Baafjespolder na te komen. 

 

Veel dank voor uw aandacht. 


